
Aan het college van Burgemeester en Wethouders Grote Markt 1
9712 HN  Groningen

Datum: 03 februari 2017
Betreft: Schriftelijke vragen over karpersterfte Oosterpark

Geacht college, 

Eind januari 2017 werden wij door verschillende bewoners uit de gemeente en van onze 
vertegenwoordiging in het Waterschap Noorderzijlvest gewezen op het volgende:

Door zuurstofgebrek zijn in januari tientallen karpers uit de Oosterparkvijver gestorven. 
Buurtbewoners en stadsbeheer werkten samen om de nog levende vissen te redden en ze 
naar water met meer zuurstof te vervoeren, maar de hulp kwam voor veel vissen te laat.  

Na navraag bij het waterschap bleek dat de vissen stierven door zuurstofgebrek in het water.
In de betreffende periode stroomde een grote hoeveelheid rioolwater de vijver in. Rioolwater 
bevat weinig zuurstof en juist veel afvalgas. Daarnaast was eind januari het water bevroren 
en kon het afvalgas niet ontsnappen en kon het water geen nieuw zuurstof opnemen. 

Het waterschap geeft aan dat de mogelijke oorzaak van de grotere hoeveelheid rioolwater 
kan liggen bij de gestarte werkzaamheden aan de Zuidelijke Ringweg. Een persleiding van 
de gemeente blijkt sinds 2 januari uit bedrijf te zijn. Het hierop aangesloten rioolgemaal is via
een noodleiding nu aangesloten op het hoofdbemalingsgebied. Dit gebied wordt afgepompt 
door het waterschapsgemaal.    
 
Dergelijke problemen kunnen zich vermoedelijk in de toekomst weer voordoen. Het 
waterschap geeft aan dat om dit in de toekomst te voorkomen het raadzaam is als de 
gemeente ‘beluchtingsapparatuur’ op voorraad zou hebben, zodat er sneller begonnen kan 
worden met actieve beluchting. 

Daarnaast bestaat de vraag of het in dergelijke vijvers raadzaam is om zoveel vis te hebben. 
Met name de grote karpers komen in zuurstofarm water snel in de problemen. De vis die er 
nu zwemt is grotendeels uitgezet en met regelmaat worden de grootste exemplaren er 
uitgevist en weer teruggezet. Dit komt volgens het waterschap de conditie van deze vissen 
niet ten goede. 

Omdat het hier een kwestie betreft waarbij de verantwoording bij de gemeente ligt, stelt de 
Partij voor de Dieren de volgende vragen aan het college:  

 Is het college op de hoogte van het aantal gestorven karpers die in januari in de 
Oosterparkvijver zijn geruimd?

 Betreft het enkel karpers of ook andere vissoorten? 
 Indien het ook andere vissoorten betreft; zijn deze vissen, waar mogelijk, ook 

vervoerd naar zuurstofrijk water? 
 Bevestigt het college de constatering dat het gebrek aan zuurstof komt door de 

rioolstort in de betreffende vijver en de combinatie met de laag ijs op het water?
 Klopt het vermoeden van het waterschap dat de grotere hoeveelheid rioolwater kan 

liggen aan de gestarte werkzaamheden aan de Ring Zuid en de daarmee 
samenhangende afgesloten persleiding? 

 Had het college de vissterfte kunnen verwachten?
 Zo ja, waarom is hier niet bij voorbaat op geanticipeerd om dit te voorkomen? 



 Wat vindt het college van de aanbevelingen van het waterschap om 
beluchtingsapparatuur op voorraad te hebben? 

 Deelt het college de vraag of het raadzaam is deze grote vissen in de betreffende 
vijvers te hebben? 

 Zo ja, wat gaat het college er aan doen om dit te verminderen of te voorkomen? 
 Zo nee, waarom niet?   

Vriendelijke groeten, 

Gerjan Kelder

  


